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Gericht aan  
 
 

GS 

Inleidende toelichting 
(facultatief) 

Op 4 juni is het rapport ‘Ondermijning in 
Fryslân’1 verschenen. Hieruit blijkt dat 
Fryslân vanuit verschillende invalshoeken 
aantrekkelijk is voor ondermijnende 
activiteiten. Dit rapport, tezamen met 
bijgaande brief van GS (kenmerk 02229677) 
en voorgaande brief van GS op 16 januari 
2024 (kenmerk 02177319), zijn aanleiding 
voor een aantal schriftelijke vragen. Waarbij 
wij vragen elk antwoord op de vragen 
hieronder toe te lichten.  

Vraag / vragen 
 
 

1. In de brief van GS op 4 juni wordt 
gesteld: “Wij zien het agenderen en 
faciliteren vanuit een bovenlokale 
positie als rol die wij als provincie 
kunnen vervullen van een 
gezamenlijke aanpak te bevorderen. 
Dit doen wij ook op passende 
momenten.”  
Vraag: kunt u aangeven op welke 
wijze deze rol wordt vervuld? En zijn 
er nevenactiviteiten van de provincie 
op het gebied van aanpak van 
ondermijning buiten deze 
beschreven rol? 

2. In de brief van GS op 4 juni wordt 
gesteld: “Voor een effectieve aanpak 
moet de informatiepositie op orde 
zijn. Hiervoor zijn voldoende 
professionals nodig om op 
straatniveau informatie te 
verzamelen en contact te leggen met 
burgers, maar juist daaraan 
ontbreekt het.” 
Vraag: hoe werkt de provincie aan 
het oplossen van dit probleem 
binnen de rol die GS zichzelf ziet 
vervullen in dit dossier? 

3. De zogenoemde intentieverklaring 
Friese Norm voor de bestuurlijke 
aanpak van ondermijning is in 2022 
ondertekend. 
Vraag: kunt u aangeven welke acties 
GS heeft ondernomen vanuit deze 
intentieverklaring? In hoeverre werpt 
deze verklaring haar vruchten af?  

                                                
1 Geanonimiseerd document (notubiz.nl) 

https://fryslan.notubiz.nl/document/14237314/1/Brief+DS+Rapport+Ondermijning+in+Frysl%C3%A2n+20240604+%28geanonimiseerd%29


4. Het rapport ‘ondermijning in Fryslân’ 
stelt op blz. 55: “Fryslân kent geen 
provincie-brede aanpak van 
ondermijning op vakantieparken, in 
tegenstelling tot bijvoorbeeld 
Drenthe, Gelderland of Overijssel. 
De paradox is dat dit deels een 
gunstige oorzaak heeft.  
Vraag:  
a. Is GS van mening dat het van 

belang is dat gemeenten hun 
handhaving op orde hebben? 

b. In Drenthe is een boven-
provinciaal team vanuit het RIEC 
ingesteld die gemeenten 
ondersteund bij de handhaving 
van permanente bewoning op 
vakantieparken. Kan dit voor  
Fryslân eveneens aan de orde 
zijn? 

5. In de brief van GS op 16 januari 
wordt gesteld: “Wichtich yn `e 
oanpak fan Undermining en it 
fuortsterkjen fan de striidberens is it 
fergrutsjen fan it bewustwezen. It 
probleem leit yn it feit dat boargers, it 
bedriuwslibben en ek 
meiwurkers/bestjoerders fan 
oerheden Undermining faak noch net 
goed werkenne, it net altyd as lest 
fiele of harren Onfoldwaande bewust 
binne fan de gefolgen.”  
Vraag: u geeft aan hiertoe een 
‘bewustwordingsdag’ voor alle 
medewerkers te organiseren. Op wat 
voor wijze zorgt GS voor een groter 
bewustzijn van ondermijning onder 
haar burgers? 

6. In de brief van GS op 16 januari 
wordt gesteld: “It effektyf oanpakken 
fan Undermining easket in sterke 
gearwurking tusken oerheden en 
oare oanbelangjende partijen. Om dy 
gearwurking yn Fryslan te 
befoarderjen en aktuele 
omderwerpen te besprekken wurdt 
alle jierren de 
Underminingskonferinsje Fryslan 
organisearre op inisjatyf fan de 
kommissaris fan de Kening en de 
foarsitter fan de Vereniging Friese 
Gemeenten.” 
Vraag: kunt u aangeven wat de 
toegevoegde waarde is van deze 
conferentie?  



7. In de brief van GS op 16 januari 
wordt gesteld: “Fia de 
septimbersirkulere 2022 fan it 
Provinciefonds hat it ministearje fan 
Ynlanske Saken en 
Keninkryksrelaasjes (BZK) in 
ynsidintele finansjele bydrage fan € 
400.000,- oermakke yn e foarm fan 
in doelutkearing.” 
Daarnaast wordt ook gesteld dat in 
samenwerking met partners en 
gemeenten zes doelen zijn 
geformuleerd en dat deze in 
samenwerking in 2024 en 2025 
verder uitgewerkt en uitgevoerd 
zullen worden. 
Vraag:  
a. kunt u aangeven hoe het nu gaat 

met de besteding van die 400000 
euro? Welke acties zijn 
ondernomen?  

b. Kunt u tevens aangeven welke 
eerdere incidentele bijdragen er 
vanuit het Rijk zijn geweest en 
hoe deze zijn besteed? 
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